
 

Seniorklubklubben Told & Skat Horsens 

Referat ordinær generalforsamling a oldt onsdag 10. maj 2023 – kl 16:00   

I Guldberg Hus – Grønlandsvej 5 – 8700 Horsens 

Arne bød velkommen og var glad for det store fremmøde. 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent, bestyrelsen foreslog Jørn M. 

Jørn takkede for valget og gennemgik, hvorfor GF ikke blev gennemført i april.  

Skyldes, at kan nen ikke kunne levere mad ved datoen i april. 

Udskydelsen blev godkendt af medlemmerne. 

Jørn konstaterer også, at GF var re dig indvarslet, og GF var derfor beslutningsdyg g.   

2. Arne fremlagde bestyrelsens beretning. 

Jeg har hermed fornøjelsen at aflægge beretning for klubbens virke siden den 27. oktober 2022, hvor 

klubbens sidste ordinære GF blev a oldt.  

Så der er kun gået ca. ½ år, hvilket beretningen også bærer præg af, ikke mindst på ak vitetssiden. 

Ifølge vedtægterne skal Generalforsamlingen a oldes i april måned.  

Det var også planen.  

Indbydelserne var sendt ud og forberedelserne i fuld gang, hvor jeg så får en henvendelse fra 

Kan nepersonalet om, at de meget gerne ser arrangementet fly et, fordi der i samme uge skulle være 

sommerfest for personalet her i Ska estyrelsen - lokalt. 

Vi blev i bestyrelse- og ak vitetsudvalg enige om, at vi godt kunne leve med en lille udskydelse på ca. 14 

dage. Det er vig gt at holde fast i det gode samarbejde, vi har med Sanne og Anne e.       

Og så har der – måske - været kræ er l at kæle lidt ekstra for menuen i a en. 

Som sidste år vil jeg - for forståelsen skyld – lige gøre opmærksom på, at man som lhører skal være 

opmærksom på hvad er Forening - og hvad er Klub. 

Det er min oplevelse, at det i farten kan være svært at skelne. 



Men når jeg i a en nævner foreningen, så er det den store - seniorforeningen, hvor Marianne Nielsen er 

formand, og siger jeg Klubben, er vi i Horsens, som så er én ud af 20 andre Klubber fordelt over hele 

landet. 

 

Medlemmer 

Klubbens medlemstal har stabiliseret sig omkring de 110. Lidt afgang – lidt lgang.                                             

I dag er vi 112 medlemmer. 

Siden GF i 2022 har vi sagt goddag l: Erna & Günvor.   Eigil og Jonna har meldt sig ud ved årsski et. 

Velkommen i klubben l de nye medlemmer, og tak fordi I har lyst l at bakke op om klubbens ak viteter. 

Vi har taget afsked med Lars L.J. og Diddes mand – Egon – bedre kendt som Kasper. 

De var ikke medlem af Klubben, men kendt af mange, så jeg synes lige vi beny er anledningen l at 

sende dem en venlig tanke.  Æret være deres minde. 

Jeg plejer jo at bere e lidt om de ng, vi drø er i bestyrelsen i Seniorforeningen. 

Og det skal I da heller ikke snydes for i år.  

 

Told- og Ska emuseet 

Told- og Ska emuseet i Oldemorsto  nær Padborg åbnede officiel den 28. september 2021.  

 

Klubben besøgte – vel nok som den første Klub – museet den 16.9.2021. En bustur kombineret med et 

besøg på Gråsten Slot, der jo er sommerresidens for Kongefamilien. 

Seniorforeningens medlemmer, ligesom ordinære medlemmer af DTS, betaler årligt et bidrag på 26 kr. l 

museets dri .  

I 2022 beløber det sig l 65.000 kr. for Seniorforeningen og ca. 50.000 kr. for DTS.  

Som I ved har jeg aldrig – personligt – været lhænger af, at vi som Forening skal betale l museumsdri . 

Der er ført forhandlinger mellem Museum Oldemorsto  og Dansk Told & Ska eforbund om en 

samarbejdsa ale omkring Told- og Ska emuseet.  



I den forbindelse er det bl.a. drø et, om de økonomiske bidrag fra Seniorforeningen l museet skal 

ophøre med udgangen af 2023 og om forplig gelsen under nærmere a alte vilkår skal overgå l                 

Fondet af 1844.  

Bestyrelsen for Fondet af 1844 har nu givet lsagn om at indtræde i forplig gelsen fra 2024.  

Der er indgået en a ale med Museet i Oldemorsto , med den konsekvens, at Foreningen ikke længere 

skal betale l dri en af Musset. 

Betyder det så, at vi slipper billigere i kon ngent fra næste år. Her er svaret nej – og herom senere. 

På trods af de ændrede vilkår vil medlemmer af Seniorforeningen forsat komme gra s ind på museet. 

Man skal blot oplyse, at man er medlem af foreningen, så klarer museet og Fondet af 1844 resten. 

 

GDPR 

Ingen er vel længere i tvivl om hvad GDPR er? 

 Ingen går ram forbi.  

 

Seniorforeningen er en kreds af Dansk Told & Ska eforbund. Vi – klubben i Horsens - er en del af 

Seniorforeningen. 

DTS er en fagforening. Klubben i Horsens er via Seniorforeningen en del af en fagforening. 

Problemet er, det man kalder følsomme personoplysninger, og hvorledes de håndteres.  

Lidt mere konkret har vi fx i år ikke kunnet meddele om årets dødsfald i Seniorforeningens den skri lige 

beretning. 

Bestyrelsen havde så valgt at læse alle navnene op for forsamlingen ved starten af årets 

Generalforsamling i Odense den 18. april. Altså vi snakker om afdøde medlemmer. Det er jo helt barokt. 

Jeg synes nu heller ikke det fungerede helt godt. Vi må finde en bedre løsning l næste år. 

I Seniorforeningen er der arbejdet en del med problemet – GDPR. 

I 2021 beslu ede foreningens bestyrelse, at klubberne skal have en såkaldt dts-mail, som bruger l at 

kommunikere i et lukket krypteret forum. 

Det kræver licenser og Seniorforeningen må årligt betale 45.000 kr. årligt i Licens.  

Mange klubber har problemer med håndteringen, og det er svært at løse, da bestyrelsesarbejdet jo i 

sagens natur er frivilligt og mange bestyrelsesmedlemmer er virkelig seniorer.  



I Horsens har vi nogenlunde styr på. Vi arbejder kun krypteret l og fra DTS´s sekretariat. 

Ved kommunika on l medlemmer – l Jer – bruger jeg BCC. 

 Derved kan jeg sende den samme e-mail l flere modtagere på én gang uden, at modtagerne er synlige 

for hinanden. 

 

Seniorforeningens økonomi. 

I Klubben har vi en god økonomi, og det samme gør sig gældende i Foreningen.  

Foreningen blev en selvstændig kreds i DTS - 1.1.2014, og her var der generelt enighed om, at økonomien 

skulle være neutral for begge parter. For modtagne ydelser - er der for 2022 betalt DTS 233.000 kr.  

Marianne Nielsen holdt et indlæg på DTS Kongressen i 2020, hvor hun foreslog, at der frem l Kongressen 

i år skulle a ales en samlet model for Seniorforeningens økonomiske rela oner l DTS.  

På kongressen blev det a alt at nedsæ e en lille arbejdsgruppe, som skulle se på Seniorforeningens 

kon ngentbetaling l DTS.  

Arbejdsgruppen bestod af Jørn, Ole og Marianne. De har nu gjort deres arbejde færdigt og resultatet er 

behandlet på DTS HB-møde i marts. 

Arbejdsgruppen har gennemgået direkte og indirekte udgi er for forbundet og i det indgår bl.a. udgi er 

l Dansk Told & Skat, altså bladet - deltagelse i HB-møder – formanden møder e er behov og deltagelse i 

kongresser.  

Sam dig er der en vurderet andel af lønudgi en l Rikke M. for hendes arbejde for Seniorforeningen, 

som jo primært er kny et l kon ngentopkrævningen og at holde styr på medlemsregistreringen. 

Konkret inds ller arbejdsgruppen som et væsentligt punkt, at der skal ske ændringer i rela on l ekstra 

ordinært medlemskab af DTS.  

Sam dig foreslås det, at Seniorforeningen årligt betaler 110 kr. i kon ngent pr. medlem l DTS i 

kongresperioden 2024-2026.Kon ngentet er i dag 70 kr. pr. medlem. 

I Seniorforeningens bestyrelse synes vi, at det er et gennemarbejdet oplæg, der behandler alle 

samarbejdsrela oner mellem Foreningen og DTS, og vi anbefaler, at kongressen bakker op om 

inds llingen. 

Forventet årlig merudgi  er ca. 140.000 kr.  

For Seniorforeningen vil omtrent halvdelen af den årlige kon ngents gning l forbundet kunne dækkes 

af bor aldet af det årlige lskud l dri  af Told- og Ska emuseet på de 65.000 kr. som dligere omtalt. 

Forslaget skal nu vedtages på DTS´s Kongres i november 2023.   



 

 

I den mundtlige beretning sidste år havde jeg et længere indlæg om Foreningens økonomi ud fra den 

kendsgerning, at der er en formue på over 1 mio. kr.  

Generelt er det bestyrelsens opfa else, at foreningen skal have en robust økonomi, men ikke 

nødvendigvis en betydelig formue. 

Disse diskussioner er nu landet foreløbig sådan, at der på generalforsamlingen den 18. april i Odense blev 

fremlagt et forslag om uændret kon ngent = 276 kr. på trods af, at der fra og med 2024 ikke længere skal 

betales l Museet, men også i lyset af det større bidrag l DTS. 

Tilbage er der en ikke finansieret udgi  på de 140.000 minus 65.000 kr. som giver 75.000 kr. 

De skal så tages af formuen. Så må vi se hvordan det udvikler sig. 

 

Sammen kan vi stå stærkere 

Ja citatet dækker et igangværende samarbejdsprojekt mellem DTS og TAT.  

TAT dækker over det mundre e ord: Foreningen af tekniske og administra ve tjenestemænd.  

Processen skal føre l en fusion mellem de to foreninger.  

DTS er i dag ca. 2.200 medlemmer og TAT ca. 450. 

I TAT er man enige om, at de er de små, og det er dem, der kommer over i DTS, dvs. at de overdrager 

deres formue og ak ver som helhed l DTS. 2 sommerhuse + penge på bogen! 

Rent foreningsmæssigt er det meningen, at de skal være en selvstændig kreds i DTS, som fx Che redsen 

og Seniorforeningen er, og foreningens 2 medarbejdere skal installeres i Codanhus, hvor DTS i dag har 

kontorer. 

 



Forventningen var, at det hele skulle konfirmeres på en ekstraordinær Kongres i DTS her i april 2023. 

Sådan er det ikke gået, og det skyldes primært interne ballade i TAT.  

Ikke i forhold l fusionen, men person kontroverser. Det skulle nu være på plads. 

TAT har også en Seniorforening, eller fak sk kalder de det en klub.  

Formand Marianne kender dem udmærket fra Pensionistsamarbejdet i CO 10, hvor der er gode rela oner. 

Seniorklubben har medlemmer over hele landet, dog flest på Sjælland. Ca. 300 medlemmer i alt.  

Intet er jo konkret endnu, men det er tanken, at hele TAT´s seniorklub skal optages som én klub i 

Seniorkredsen, hvor den så bliver én af de største. 

På sigt kunne man måske også fores lle sig, at der bliver en vis form for lokalt samarbejde.  

Fak sk arbejder TAT´s – altså moderforeningen – formand Kim C. på Learnmark ude på Vejlevej, som vi jo 

kender lidt fra vores samvær i forbindelse med kokke-og tjeneruddannelsen. 

 

Seniorsammenkomsten 2023 

Seniorsammenkomsten er jo ikke et Klub arrangement. Det er Skat der inviterer. Men da det jo er os – 

klubben i Horsens – der har kontakt l rig g mange seniorer, er vi en vig g del af processen, ikke mindst i 

forhold l at finde alle relevante der skal inviteres. 

I skal huske at sæ e kryds i kalenderen den første onsdag i oktober, for onsdag den 4. oktober er der 

Seniorsammenkomst i Ska eforvaltningen. 

 

Foreningen og Fondet af 1988 har fået etableret et fantas sk godt samarbejdet omkring afvikling af 

seniorsammenkomster med Runa Stæhr fra Administra ons- og servicestyrelsen. 

Runa er i gang med at udarbejde en arbejdsbeskrivelse for” hvem gør hvad”.  

Og her vil der også blive en beskrivelse af samarbejdet mellem de enkelte ska ecentre og repræsentanter 

for seniorklubberne.  

Og det tror jeg er en meget god ide – hvem gør hvad – og hvad kan man – Klubben – forvente af 

indflydelse. Lokalt var der da også enkelte knaster sidste år. 

Rent økonomisk kan Seniorforeningen ikke få a alt en forhøjelse af den økonomiske ramme med 

ska eforvaltningen, så i år er det a er kun 100 kr. fra skat og ind l videre 150 kr. fra Fondet.  



Marianne har dog lovet, at hun på førstkommende møde i Fondet af 1844 vil anmode om en forhøjelse af 

de nuværende 150 kr.  

Man synes jo nok, at det er på de, at Skat yder et større lskud.  

Det vil vi forsøge fsv. angår arrangementet i 2024. 

Vi mødes den 4. oktober l nogle hyggelige mer sammen – med eller uden Tapas. 

 

OK 24 

Processen med at blive enige om hvilke områder der skal prioriteres i forbindelse med Overenskomst- 

fornyelsen l foråret 24 er i fuld gang. 

Man kunne godt s lle spørgsmålet: Hvorfor skal vi som pensionister egentlig kære os om, hvordan 

overenskoms orhandlingerne forløber, og det resultat der kommer ud af det?  

Det skal vi, fordi det har direkte indflydelse på vores pensionsudvikling.  

Der er en nøje sammenhæng mellem a aleresultatet og pensionsreguleringen.  

Set med pensionister og seniorers øjne er hovedproblemet - forenklet sagt - at pensionerne alene 

reguleres med den sats, der er a alt l generelle løns gninger. 

Heldigvis kan man sige - har der ved de sidste 2 OK fornyelser – OK 18 og OK 21 – været meget fokus på 

løn. 

Men der er en række forhold, der ikke slår igennem på vores pensioner, fx de llægsforhandlinger der 

hvert år gennemføres i Skat, hvor man giver varige- og engangs llæg. 

Derfor har hovedkravet for seniorerne i CO10 ved de sidste 2 overenskoms ornyelser været, at der skal 

ske en regulering af tjenestemandspensionen med den del af rammen, der afsæ es l egentlige 

lønformål.  

 

Det krav har der som bekendt ikke rig g været gehør for, når den endelig a ale skal på plads.  

Men ret skal være ret – det har været et CFU-krav, godt stø et af dels DTS – dels CO10. 

Forløbet og resultatet af OK 21 er der gjort indgående rede for på GF sidste år.  



Pensionen s ger samlet over den treårige periode fra 2021 – 2024 - ca. 5%. 

Vi har jo reguleringsordningen vil mange sige.  

Sagen er bare den, at der går lang d inden lønudviklingen på det private marked slå igennem.  

Ja fak sk har vi jo engang oplevet nega v regulering. 

Som formand for pensionisterne i C10 er det lykkedes Marianne at etablere et stærkt samarbejde mellem 

seniororganisa onerne indenfor CO 10 – og nu også med pensionisterne i Lærernes Centralorganisa on 

og en repræsentant fra noget man kalder OAO. 

Det er virkelig godt gået, og især Poli seniorernes formand er meget produk v og konstruk v.  

Så jeg håber da virkelig, at vore krav l OK 24 igen kan blive et CFU – krav. 

Der er sindssyg mange ng, der spiller inden OK 24 er på plads. 

Skal det igen være 3-årige a aler, eller skal vi følge det private arbejdsmarked? 

Skal der a er satses på løn og løn? 

Me e Frederiksens lø e før valget om at afsæ e 3 mia. kr. l visse grupper kom også med i 

regeringsgrundlaget – men hvordan og hvornår – og hvilken indflydelse får det på OK 24. 

Regeringen anbefalede i sidste uge, at der dannes en permanent trepartsins tu on, hvor man løbende 

kan drø e vig ge emner.  

Her er det FH der repræsenterer lønmodtagerne.  

Hvis man lige ser bort fra deres interne problemer, er det jo spændende, hvilken rolle de skal spille i 

frem den.  

Hvis nogen koblede St. Bededag og den danske model, så var det jo Lize e Risgaard. Var det en succes? 

Lønstrukturkomiteen arbejder stadig med deres analyser af lønudvikling og lønstrukturer i det offentlige 

arbejdsmarked.  

Et arbejde som sygeplejersker, fængselsbetjente og andre lavtlønsgrupper har store forventninger l. 

En meget spændende periode vi går i møde. 

 

Ak viteter 

Generalforsamlingen i 2022 blev som dligere nævnt a oldt den 27. oktober 2022.  

Der har så ikke været overvældende mange arrangementer i de sidste 6 måneder. 

Ingen a oldt i november 2022.  

 

 

 



 

Julefrokost 

Men så holdt vi Klubbens julefrokost i Skat den 8. december 2022 med en rig g god opbakning. 

40 medlemmer var mødt op og med fuldt traktement – med både snaps, cognac og rom – var der en 

fantas sk stemning, så de sidste kun med nød og næppe kom ud ad døren inden alarmen gik kl. 23:00. 

Godt at være lbage på normalen, det der med Julefrokost i marts måned var lidt aparte. 

 

 

Lions Club 

Selvom Jan ikke længere er ak v i Lions Horsens, har vi fortsat det gode samarbejde omkring 

Nytårskoncerten i Forum Horsens. 

 

På trods af en forenklet procedure – man køber nu selv bille erne og får e erfølgende refunderet de 50 

kr. som vi får i rabat – må jeg konstatere, at der ikke er den store interesse. 

Kun 8 bille er solgte vi gennem Klubben.  

Vi tager lige 2024 med, men hvis ikke der viser sig større interesse, tror jeg vi dropper den kontakt.  

I februar og marts var der ingen arrangementer. 

 

Anders Bonde 

Den 23. marts 2023 havde vi besøg af dligere præst, provst og bonde meget andet Anders Bonde. 

Temaet var ”Er der noget at grine af når vi bliver gamle”? – når alderdom er en kvalitet. 

Tanken om at invitere Anders Bonde var en oplevelse, flere af Klubbens medlemmer havde ha  

på de såkaldte Højskoledage som Seniorrådet og Horsens Kommune holdt helt lbage i e eråret 2021. 

Så det har været længe undervejs. 



Mange mails er der sendt frem og lbage uden at nævne elefanten i rummet – hvad skal det koste? 

Bonde besøgte så i foråret Sognegården i Tyrsted-Uth kirke, hvor jeg tog op og forklarede ham, hvor 

beskeden vores klub er.  

 

 

Senere traf vi så en a ale, hvor han fastslog, at han ikke kunne dispensere fra sine normale takster, men 

at han i de e helt specielle lfælde ville se bort fra et egentligt honorar, hvis vi donerede et beløb l en 

velgørende organisa on. 

Jeg fortæller blot det her fordi, det rygtedes, at han var gra s. Det var han ikke. 

Samlet – inkl. 4 særdeles gode flasker vind – var klubbens udgi  i alt = 4.800 kr.  

Anders Bonde fortalte anekdoter og historier, med udgangspunkt i mødet med mennesker, der er nået l 

de ældste klasser i livets skole, og gav et muntert indblik i livets e erår.  

Det gjorde han godt og som én sagde – aldrig har da grinet så meget på 2 mer.! 

Hur gt viste det sig, at interessen ikke var overvældende.  

Jeg tog derfor kontakt l Personaleforeningen her i huset, om det ville være med. Det tog de posi vt 

imod. 

Tak l Personaleforeningen for deres opbakning. Hyggeligt at hilse på og snakke med gamle kollegaer. 

Klubben kom med 31 medlemmer + 20 fra PF.   

Tilbage står spørgsmålet – er den løbet fra sådanne arrangementer?  

Eller var det bare ikke en interessant nok foredragsholder, vi havde fundet?  

Skulle vi have valgt et andet emne? Ja det er ikke let, og der er jo trodsalt mange penge på spil. 

Frem dige arrangementer. 

Tradi onen tro slu er vi ”første halvleg” af med arrangementer Ud i naturen. 

 

 



E er 5 års fravær inviterer vi igen på Na ergaletur i Uldum Kær den 6. juni 2023. 

 

Knud Boysen tager den lange tur fra København l Horsens og guider os rundt i Kæret, hvor vi håber på 

en lun sommera en med masser af glade Na ergale og andre fugle. 

Jeg håber I vil bakke op og derved stø e Knuds ini a v. Han skal også krediteres for den smukke 

invita on. 

Før Na ergalene skal vi så en tur l Vejle ord og omegn.  

Den 24. maj har vi lavet en lille vandretur, hvor vi slu er traveturen med lidt socialt samvær omkring 

medbragt kaffe og kage ved bredden af Vejle ord - med den smukkeste udsigt. 

Selv om man ikke er så godt gående, kan man deltage alligevel. 

Begge arrangementer er gra s og ægtefæller mm er også meget velkomne. 

 

 

 

Det var en kort gennemgang af ½-årets ak viteter.  

 

Den 16. juni mødes bestyrelse og ak vitetsudvalg for bl.a. at sammensæ e ak viteterne  

for sidste halvår af 2023.  

 



Man er meget velkommen – både i dag, men også senere at komme med forslag.  

Vi er også meget modtagelige for kommentarer l det, der er afviklet i år. 

 

Planen er bl.a., at vi skal på en bustur.  

Formentlig l Sønderjylland. Har I gode ideer l den tur, da kom gerne med dem. 

 

Den årlige Petanque turnering kommer selvfølgelig igen – formentlig ul mo august. 

Til den turnering kommer der flere og flere – og det er jo fint. 

Vi har i Ak vitetsudvalget dligere snakket om, vi skal starte vores egen lille Petanque Klub med 

udgangspunkt i Petanque Klubbens anlæg på Schü es Vej. 

 

Jeg har via Jan Hansen kontakt l klubben, der har fået ny ledelse, om hvordan de ser på det. 

Dels økonomi – dels adgang l baner og klubhus. 

Jeg tænker mig 1 X ugentligt – en formiddag – l at begynde med. Hvad siger I l det? 

 

Hermed er beretningen udtømt, og jeg overgiver den l jeres vurdering. 

 

Men l slut vil jeg gerne takke bestyrelse og ak vitetsudvalg for samarbejdet i året. 

Der er gået godt. Jeg synes, vi har nogen gode møder og er gode sammen l vores arrangementer. 

Også en tak l vores revisor Kurt B. 

Tak skal I have. Arne Lampe – formand 

Debat: 

Der var kun få spørgsmål/indlæg fra forsamlingen.  

Arne ville gerne have forslag l arrangementer bl.a. en bustur l Sønderjylland. 

Der var følgende forslag fra forsamlingen: 

Dybbøl – Sønderborg 



Frøslev lejren 

Tirpitz Museum Blåvand                                                                                                                                              

Henning P fortalte at han har en rela on l et hus tæt på Genner Bugt, Genner Strand og Kalvø, som 

eventuelt kunne indgå i en bustur 

 

Beretningen blev dere er enstemmigt vedtaget.   

3. Revideret regnskab 

Erik B. J. forelagde regnskabet. 

 

Regnskabet blev enstemmigt vedtaget.  

4. Indkomne forslag 

Ingen forslag 

5. Fastsæ else af kon ngent 

Fastholdt på 250 kr. 

6. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer – jf. vedtægternes §5, stk. 4 

På valg var Bente K. og Erik B. J. – begge blev genvalgt. 

7. Valg af suppleant l bestyrelsen  

Hans Jørgen L. blev genvalgt 

8. Valg af revisor  

Kurt B. blev genvalgt  

9. Valg af revisorsuppleant  

Lars E. blev genvalgt. 

 

Eventuelt 

Dirigenten fastslog, at under de e punkt kan alt fremføres, men intet beslu es. 

Der var ingen bemærkninger. 

Dirigenten konstaterede, at hermed var dagsordenen udtømt, og takkede forsamlingen for god ro og 

orden, og gav ordet l formanden for afslu ende bemærkninger. 

Arne takkede dirigenten for veludført arbejde, og kvi erede med en god flaske vin. 

Here er var der d l socialt samvær og Anne es (Kan nen) fortrinlige Tapas- bord. 

 



Sekretær Ole Brandt 

Underskrevet virtuelt den 30.05.2023 (formanden) 

Dirigent Jørn Madsen 

Underskrevet virtuelt den 01.06.2023 (formanden) 

 

 


